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Pomníky a sochy na stojící katastru Kolešovic

byly postaveny na počest svatých. Dokazují, že víra 

byla v Kolešovicích hluboko zakořeněna. Sochu sv.          

Antonína, stojící za obcí ke Kněževsi nechal postavit    

r. 1882 Emanuel Staněk, písař v Kolešovicích. Florián, 

stojící před č.d. 259, je patronem hasičů, sochu sv.   

Šebestiána postavila obec a odhalila ji o pouti 1731. 

Sv. Václav, stojící u silnice před domem 117 je posta-

ven neznámo kdy. Sv. Jan na rozcestí Heřmanov     

Zderaz má svou pověst. V roce 1830 tam stála jen    

socha. O pouti 16. května zámecký zahradník Josef 

Šafránek vložil kytici muškátů do náručí jezulátka a  

muškáty kvetly šest týdnů. Bylo to považováno za     

zázrak a roku 1833 byla na počest postavena kaplička. 

Sv. Vít, stojící na náměstí ke hřbitovu zvaném Hajplón 

byl vždy oslavován o jeho jmeninách. Název náměstí –

Hajplón – vznikl tím, že přepravci sena nechávali fůry 

naložené senem na náměstí, když koně ustájili 

v panské hospodě, kde přenocovali./Německy seno  je 

das Heu/.  O soše sv. Walburgy, stojící vlevo za        

rybníkem Keblany u silnice se říká, že tam byla bles-

kem zabita matka s pěti dětmi, což značí kolem stojí-

cích pět lip. Sochu sv. Markuse k Přílepům postavil 

sedlák Wilhem Ulman. Jedna z nejcennějších soch byla 

na pivovarských sklepích, ale nedbalostí jednoho    

občana byla v roce 1960 poražena a zničena. Těchto 

soch a křížků je v katastru ještě několik. Na náměstí  se 

udržel v dobrém stavu morový sloup. Nápis na něm 

zní : „Pane, zachovej nám klid a mír“. Sloup byl        

postaven obcí ve 14. století. O moru v Kolešovicích 

nejsou zprávy, byl však v Hořesedlích roku 1680, kdy 

z ů s t a l o  n a ž i v u  j e n  3 2  o s o b .                                                                                                        

Tak toto zapsal p.Herink do kroniky. Pro doplnění   

dodáváme informace ze současnosti:

1.Směrem na Hořesedly leží torzo kříže, který poškodil 

vandal v naší době.                                                                 

2. Kříž na cestě do Kněževsi je opravený prostým   

železným křížem.                                                                                   

3. Sloup po soše sv. Šebestiána  z roku 1717– socha 

byla v r. 1993 zrestaurována a přenesena do            

kostela. Na hranolovém podstavci byla plastika 

s wallisovým erbem, která byla po roce 1948 odstraně-

na.

4. Sloup panny Marie – socha, která byla na sloupu, 

byla po roce 1948 sejmuta a nenávratně ztracena. Zbyl 

pouze sloup.                                                                                                                 

5. Barokní socha sv. Václava s wallisovým erbem 

v dolní části obce je u restaurátora.               

6. Socha sv. Floriána u železničního přejezdu byla  

zrestaurována a umístěna do míst, kde stávala.      

Bohužel  nemá původní podstavec.                                                                                             

7. Kříž na výjezdu do Pšovlk byl opraven, i ten však 

někomu vadí a je opět poškozen.                               

8. Kříž pod Ptačím vrchem nazývaný Francouzský kříž 

byl v roce 2007 opraven, aby ho mohl nějaký vandal 

v loňském roce porazit. Od té doby leží v dílně Rako-

chmelu a čeká na opravu.                                                                                  

10. Socha sv. Valburgy – poškozená v obličeji a na   

rukou, postrádá i zmíněných 5 lip.                               

11. Torzo kříže na Heřmanov – pouze povalené části 

podstavce.                                                                              

12. Socha sv. Víta na horní návsi – zbylo pouze torzo 

bez hlavy a paží

Kde jsou ty doby, kdy si lidé památek vážili, nechávali 

vytvořit nové, staré opravovali, opatrovali a dokonce 

pravidelně zdobili.                                                                                

  - li -

Léto, doba cestování.

„Kdo doma sedí, o zlé příhodě neví“, říkával můj tatínek, ale cestování měl moc rád. A já jsem jeho radost 
z cest po něm asi zdědila. Cestuji  ráda kdykoli, kamkoli a na čemkoli. No, to poslední tvrzení tak pravdivé 
není. Třeba na celodenní výlet na kole by mě nikdo nepřemluvil, na velblouda bych také nesedla, ale jiné   
jízdní prostředky mi nevadí. Autem jsme projeli s přáteli kus světa – toho  tehdy  pro nás povoleného. Jízda 
plně naloženým autem až k bulharskému pobřeží byla opravdovým zážitkem. Nocování všelijaké, dálnice žád-
ná, průjezdy městy a vesnicemi, značení velmi sporadické. A tak záleželo hlavně na „navigátorovi“ jak cesta 
probíhala. Vzpomínám, jak jsme v jednom pohraničním  rumunském  městečku chtěli odbočit na celnici.  
První pokus se nezdařil a skončili jsme tam, odkud jsme vyjeli. Ani druhý pokus nebyl úspěšný a atmosféra 
v autě pořádně zhoustla. Když  jsme stejnou trasu projížděli potřetí, položil jeden z domorodců kbelík a hadr, 
kterým čistil své auto, sedl za volant a bez jediného slova, jen mávnutím ruky nám ukázal, že máme jet za 
n í m .  U  c e l n i c e  z a t r o u b i l  n a  p o z d r a v  a  o d j e l .                                                                                 
A já vám přeji, abyste na svých cestách, ať výletních nebo životních, potkávali ty, kteří vás bez prošení a bez 
řečí vyvedou na správnou cestu.                                                   - li -



O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e  - č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e  

Na pracovní poradě dne 07. 06. 2010 bylo krom jiného projednáno:  

- Zastupitelé byli seznámeni s termínem, s programem a s návrhem usnesení na veřejné zasedání zastupitelstva obce, 

které proběhne dne 22.6.2010. Hlavním bodem jednání veřejného zasedání bude projednání a schválení závěrečného 

účtu obce za rok 2009 a volba místostarosty. Starosta navrhuje, aby volba proběhla veřejnou volbou. Nikdo z        

přítomných nemá námitek.                                          

- starosta přítomným podal zprávu k ceně stočného, která je nyní 40 Kč / m3 a o hospodářském výsledku ČOV za I. 

pololetí 2010                                                                        

- ředitel Domova  Kolešovice, pan Erba požádal zastupitele o účast na předávání cen ve sportovním desetiboji, který 

se bude konat 8.6.2010 na nádvoří Domova. Tohoto se zúčastní zastupitelky Poděbradská a Brabcová.                                                                                                                                   

- Miroslav Čečrdle, Kolešovice 60 oznámil, že v rámci výstavby kanalizace došlo k výraznému poklesu hladiny vody 

v jeho studni.  Odpověď na tuto situaci bude připravena ve spolupráci s ing. Satranským.                                                                                                                                                                     

- Obec obdržela od Exekučního úřadu Klatovy rozhodnutí ve věci rozvrhového řízení na dům Kolešovice č.p.29. Po 

nabytí právní moci rozhodnutí bude na Katastrální úřad v Rakovníku předložen návrh na odpis práva. Poté bude 

možno nabídnout nemovitost k prodeji.                                           

- dne 30.6.2010 proběhne v obřadní síni Obecního úřadu Kolešovice slavnostní předání vysvědčení vycházejícím 

žákům 9. ročníku ZŠ Kolešovice                                                                                                                

-  starosta podal informaci o provozu turistické ubytovny s novým nájemce, kterým je od 1.6.2010 paní Jana    

Zingrová, Kolešovice 191                                                                                                                                                                 

-  zastupitelé byli seznámeni s informací, že v blíže neurčené době se někdo vloupal do kostela v Kolešovicích.  Toto 

bylo oznámeno na OOP Hořesedly. Po obhlédnutí kostela farářem Kružíkem bylo konstatováno, že se při tomto 

vloupání nic netratilo. Socha od oltáře chybí již několik let.

Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Kovář, Kozlerová, Poděbradská, Brabcová, 

Na pracovní poradě dne 12. 07. 2010 bylo mimo jiné projednáno: 

- Jaroslav Kovář podal rezignaci na funkci předsedy kontrolního výboru. Vzhledem k tomu, že od 1. 7. 2010         

vykonává funkci místostarosty, nemůže zároveň vykonávat funkci předsedy kontrolního výboru. Na nejbližším     

veřejném zasedání bude nutné doplnit členy kontrolního výboru, aby kontrolní výbor mohl vykonávat svoji funkci.                         

- Jaroslav Poddaný ml. z Rakovníka předložil žádost na odkoupení parcely parc.č. 157 o výměře 818 m2 a parcely 

parc.č. 1626 o rozloze 566 m2. Obě parcely se nacházejí v Heřmanově, k.ú. Kolešovice. Důvodem žádosti je to, že 

jmenovaný má v plánu v Heřmanově zakoupit rodinný dům a tyto pozemky využívat jako zahradu.  Vzhledem 

k tomu, že tyto pozemky jsou ÚPO navrženy k zástavbě, dohodli se zastupitelé na ceně 150,- Kč / m2.  V tomto 

smyslu bude pan Poddaný informován s tím, že jeho žádost bude projednána na nejbližším veřejném zasedání       

Zastupitelstva obce Kolešovice.                  

- Pozemkový Fond ČR zaslal k lustraci pozemek parc.č. 1621/2, k.ú. Kolešovice.  Jelikož se jedná o pozemek,          

o který má taktéž zájem pan Poddaný, nebude obec usilovat o jeho získání.                                                                                 

- Marie Jirotková, Kolešovice 301, doručila na obec dopis, kde upozornila o poklesu hladiny vody ve studni na     

zahradě (pozemek parc.č. 55/2) u okálů a žádá o napravení vzniklé situace.               

- starosta podává zprávu o čerpání rozpočtu k 30.6.2010. Příjmy jsou ve výši 9.556.540,37 Kč, výdaje dosahují 

6.943.709,06 Kč a zůstatek na běžném účtu je 7.740.568,13 Kč.                

- Na přelomu července a srpna budou zahájeny stavební práce na opravě ohradní zdi parku od kabin až po starou 

sušárnu. Na tuto akci obec obdržela dotaci z Fondu kultury a památkové péče Středočeského kraje ve výši 700.000 

Kč. Na základě výběrového řízení na dodavatele stavebních prací bude hlavním dodavatelem firma Drops Group a.s. 

Jesenice.                          

- dne 20.7.2010 od 13 hodin proběhne na pozemku parc.č. 1525/24, k.ú. Kolešovice závěrečná kontrolní prohlídka ve 

věci výstavby fotovolitaické elektrárny za účasti zástupce obce.       

- počet míst na VPP od ÚP je plně obsazen 7 pracovníky 

- dle informace ing. Rosenreitera dotace na kanalizaci stoka C od MFČR nebude přidělena

Přítomni: Dvořák,  Procházka, Hrenák, Kovář, Kozlerová, Brabcová, Poděbradská,   

Děkujeme, 

panu Jiřímu Čečrdlovi za jeho práci ve funkci místostarosty obce, z které k 1. 7. 2010 odstoupil. Ve  

své práci bude nadále pokračovat jako zastupitel obce. 

zastupitelé  obce



Z e p t a l i  j s m e  s e  p a n a  s t a r o s t y :        Jak jste spokojen se vzhledem obce ?

Mě se Kolešovice líbí. Kolešovice  
jsou mým místem pro život. Jsem 
místní rodák, a to svým způsobem 
předurčuje můj vztah k obci. Mám 
ji rád. Prožil jsem zde svoje mládí, 
vychodil mateřskou a základní    
školu a žije zde hodně mých      
kamarádů z dětských let. Moje 
manželka Jana je též kolešovická 
rodačka. Vychovali jsme spolu dvě 
děti a postavili zde rodinný dům. 
Manželka původně chtěla jít bydlet 
do Rakovníka, ale já si nedovedl 
představit, že bych žil jinde než 
v Kolešovicích. Pro mojí obec jsem 
pracoval též v občanských         
sdruženích – v Socialistickém sva-
zu mládeže a v Tělovýchovné     
jednotě Český lev, kde jsem činný 
od     žákovských let dodnes. V roce 
1990 jsem kandidoval do Zastupi-
telstva obce s cílem pro ni praco-
vat. Byl jsem zvolen a tím mě bylo          
předurčeno dalších 20 let mého 
života, po které doposud pracuji ve 
prospěch  obce  jako  č l en               
zastupitelstva. Již od mládí mám 
rád přírodu. Byl jsem šťasten, když 
jsem mohl strávit prázdniny u své 
tety a strýce lesníka na hájovně   
obklopené berounskými lesy. Strýc 
byl mi moudrým rádcem a učite-
lem. Je jeho zásluhou, že moje nej-
oblíbenější přísloví, kterým se sna-
žím maximálně řídit, zní : 
„Příroda není darem od našich 
otců a dědů,      příroda je půjčkou 
od našich synů a vnuků“. Slušní 
lidé co si půjčí také vrátí. Buďme 
slušní lidé co půjčené vrací v ještě 
lepším stavu. Je dobré alespoň 
někdy zvednout hlavu a podívat se 
okolo sebe, jak nám ta naše vesnič-

ka vypadá. Na obecní úřad přijíždí 
spousta návštěv. Jsou to představi-
telé různých firem, státní úředníci 
a úředníci samospráv i občané 
z okolních obcí. V drtivé většině 
sami od sebe mi sdělí svůj pocit jak 
jsou Kolešovice krásné. Zřejmě pod 
dojmem z pěkné návsi a Kolešovic-
kého zámku. Mě to samozřejmě 
velice potěší a jsem hrdý na svoji 
obec. My místní, kteří se po obci 
pohybujeme denně to tak zřejmě 
nevnímáme. Stejně jako krásu obce 
jsme bohužel  nevnímali, včetně 
mě, i její ostudu. Tu ohyzdnou 
skládku komunálního odpadu pod 
Zámeckým rybníkem, která byla 
založena koncem 80 tých let. A 
když jsem se začátkem 90 tých let 
náhodou potkal na obecním úřadu 
se Zdeňkem Pavlem,  kolešovickým 
občanem bydlícím v Praze, který 
tam prohlásil : „Co vy jste tu za 
lidi, vy si zavážíte cenný mokřad 
uprostřed obce bordelem. To jako 
kdyby jste si postavili latrínu nad 
studní“. Začal jsem se stydět. Jako 
zastupitel obce jsem na vyřešení 
tohoto problému s pověřením teh-
dejšího starosty ing. Semana začal 
pracovat a i přes negativní ohlasy 
některých spoluobčanů  jej zdárně 
vyřešil. Něco podobného je to i 
s kaplí sv. Jana Nepomuckého ve 
Zderazi. Nejraději bychom ji mi 
kolešovičtí a zderazští zbourali. To 
museli   přijet „pražáci“ a založit 
Občanské sdružení Zderaz aby ji 
zachránili. A abychom neměli ostu-
du úplnou, tak jsme raději se    
přidali. Kaple bude zachráněna. 
Letos v červnu obec dostala dotaci 
700 tisíc korun na opravu části 

Zámecké zdi. Některým spoluobča-
nům se to nelíbí. Lepší by prý bylo 
ji zbourat. To chceme bourat i ty 
poslední kousky naší historie, které 
nám tu ještě  zbyly? Já myslím, že 
bychom to dělat neměli. Vzhled 
obce vnímáme nejen zrakem, ale i 
čichem. Měli bychom více využívat 
ekologické způsoby vytápění, nemu-
sí to být jenom zemní plyn, jež je 
v obci zaveden. I ty zapáchající 
kanály snad v brzké době vyřešíme. 
Až odvedeme všechnu odpadní 
vodu na čistírnu zlepší se dozajista 
kvalita vody ve studních. Možná 
pak     budeme hezčí i my lidé až ji       
budeme pít. V každém případě na 
vzhledu obce je vždy co vylepšovat. 
Na rovinu je třeba si říci, že bez 
aktivní účasti nás občanů            
Kolešovic, Zderazi a Heřmanova to 
nepůjde. To ani náhodou. Obec na 
to sama o sobě prostě nestačí. Pro 
příklad, obec nemá kapacitu na to 
aby denně zajišťovala úklid        
odpadků, které zde odhodí děti 
jdoucí do školy. Všimněme si, že 
přes prázdniny je náves poměrně 
čistá. Je na nás abychom je         
upozorňovali, že se takto slušný 
člověk nechová, když už k tomu 
nejsou z domova vedeni a můj   
dojem je, že i škola by se mohla 
více soustředit na výchovu          
docházejících žáků ohledně čistoty         
návesních prostor a vztahu k naší 
obci. Jsem přesvědčen, že pro nás, 
pro všechny občany, jsou Kolešovi-
ce hezké a i Zderaz a Heřmanov 
také mají své kouzlo. Tady je naše 
místo pro život. Kdyby ne, tak    
bychom zde snad nebydleli. 

       Co říkáte?  M. D.

Co dělá Obec pro to aby byla obec upravenější – hezčí?

Aby naše tři obce byly upravenější a hezčí je, dá se říci nejen, ale hlavně o penězích. Proto se Obecní úřad (tvoří jej 
starosta, místostarosta, účetní – matrikářka a referent) snaží se souhlasem Zastupitelstva obce získat finanční         
prostředky z různých dotačních titulů. Příjmy ze sdílených daní by na rozvoj obce, zejména výstavbu vodohospo-
dářské infrastruktury,sami o sobě nestačily.  Výčet dotací, jež obec aktivitou OÚ a ZO za předešlé roky a letos zís-
kala je dlouhý a celková částka se pohybuje v desítkách milionů korun. Jsou to mimo jiné : přístavba ZŠ 16 mil., 
ČOV 5 mil., kanalizace stoka B přes 13 mil., turistická ubytovna 1.2 mil., z Úřadu práce na VPP 2,1 mil., sběrný 
dvůr 650 tis., výsadba ovocných stromů 0,4 mil., zámecká zeď 700 tis., úroky z úvěru na plynofikaci a kanalizaci 
435 tis., z POV  750 tis. (okna MŠ, střecha ZŠ, střecha OÚ),  na kulturní památky 500 tis. (střecha fara, sochy, kap-
le Zderaz), zásahová jednotka hasičů 150 tis.  Co se týče výše položené otázky jsem toho názoru, že Zastupitelstvo 
obce a Obecní úřad by se měli hlavně snažit, aby naše obce byly pro jejich stávající a nově příchozí obyvatele pří-
jemnější a přitažlivější. Je to jako se ženou, krásná nemusí být přitažlivá, a naopak, přitažlivá nemusí být nutně 
krásná. Krásná obec určitě nebude přitažlivá, když se jí večer co večer linou nelibé vůně ze šachet dešťové kanali-
zace. Pečovat je třeba nejen o zastavěné území, ale i o okolí. Proto se např. vysazují ovocné stromy podél cest a 
díky iniciativě obce byly zahájeny projektové práce na pozemkových úpravách v našich katastrech za účelem revi-
talizace krajiny.Tyto práce budou stát více jak 6 mil. korun a bude je hradit Pozemkový úřad.

V roce 2013 skončí poskytování dotací do vodohospodářské infrastruktury. Proto bude velkým úkolem pro nově 
zvolené zastupitelstvo získat dotace v letech 2011 až 2013, dokončit rozdělanou kanalizaci a vybudovat vodovod.

Závěrem řeknu tolik, aby obce byly upravenější a hezčí je nejen na obci, ale i na jejích občanech. Obec může a má 
udělat naše obce příjemnější a přitažlivější, občan upravenější a hezčí. Věřte mi, bez nás občanů to nepůjde.        

Zdravím Vás všechny. Martin Dvořák.



Ž i j í  m e z i  n á m i

Pro rozhovor jsem si tentokrát zašla za mým bývalým žákem, 

Josefem Maturou st .  

Známe ho všichni.  Slušný,  skromný, nekonfliktní. Většinou ho potkáváme 

s fotoaparátem na krku.                                                   

Kdy jsi začal fotografovat ?     

Focení se věnuji od dětství – první  aparát byl Pionýr a Efekta . Jak jsem 

nabíral roky, nemyslím, že by se dalo říct zkušenosti, dostal jsem do ruky 

pořádný foťák  -  japonskou zrcadlovku Yasicu MAT 124 G na svitkový film 

6x6 cm. To už bylo o něčem jiném!      

Jaké záběry máš nejraději?   

Co se témat týče, nedá se říci, že bych měl vyhraněný směr. Zpočátku jsem se hodně věnoval věcem jednodušším, 

jako fotografiím krajiny a snímkům dokumentárním. V té době jsem byl jediným člověkem, který se v naší obci 

fotografování a zpracování fotografií věnoval. Měl jsem proto příležitost fotit pro fotbalový klub Český Lev Kolešo-

vice, první výstavy začínajícího Svazu chovatelů, hony Mysliveckého sdružení Tetřev, svatby i pohřby, průkazová 

fota a řadu dalších akcí z naší obce a okolí. Poté se mi do ruky dostal další foťák – německá Practica VLC-  první 

fotoaparát na kinofilm, který jsem časem vyměnil za dalšího „japonce“ značky Pentax. S tím jsem vydržel nejdéle 

a časem jsem dokoupil řadu příslušenství, absolvoval mnohé cesty  a  leccos se naučil i díky mým kamarádům a 

spolupracovníkům Petrovi a Pavlovi Nejmanovi  z rakovnického fotoklubu Amfora. Po letech uvažování a pře-

hodnocování názorů jsem se uchýlil k technologii čistě digitální a pořídil si fotoaparát Panasonic.  A ten je nyní 

mou vlajkovou lodí. Nedá se ale říct, že kinofilmu v mé brašně odzvonilo. Mou velkou vášní se stala makrofoto-

grafie a v současnosti asi nejraději fotím člověka. S novou technologií snímání přišla i nová technologie zpracová-

ní a tak se polovina mých obrázků neobejde bez dodatečných úprav v počítači.

Která  ze tvých fotografií je pro tebe nejcennější?        

Rozhodnout o nejoblíbenější nebo nejcennější z mých fotek by bylo těžké. Fotografií mám tisíce. Nyní jsou v záběru 

mého fotoaparátu nejčastěji vnoučata. Focení mě provází a baví celý život . Fotím rád pro radost svou a radost 

druhých. Kdo jednou propadl částečně nebo úplně fotografování, ten jistě pochopí.                                                                                                                                                            

Z rozhovoru je vidět, že Pepovo fotografování není koníček, ale pořádně velký a ušlechtilý  kůň.                

Děkuji za rozhovor s přáním  mnoha nových snímků  a „Dobré světlo“.
-  li  -

Fotografická soutěž 

o které jsme Vás informovali v minulém čísle, proběhne v sobotu  9.10.2010 v obřadní síni Obecního úřadu          

Kolešovice. V 9 hodin bude zahájení a vyhlášení výsledků. Výstava všech dodaných fotografií bude tedy od 9 do 16 

hodin. Přijďte se všichni podívat. Vstupné zdarma !

Podrobnosti k soutěži:  

 fotografie o velikosti nejméně 13 x 18 cm a větší, barevné nebo černobílé doručte na OÚ Kolešovice, p.Pelikánovi             
v termínu od 27.9. do 1.10.2010 

 K fotografii přiložte název snímku, autora a kategorii, do které bude snímek  zařazen   

 Fotografie budou po výstavě nepoškozené vráceny autorům 

  

     Poznámka:  fotografie pocházejí ze soukromého                         

       archivu Josefa Matury

„ K O L E Š O V I C E  O Č I M A  F O T O G R A F Ů “„ K O L E Š O V I C E  O Č I M A  F O T O G R A F Ů “ ,  ,  



Dechparáda

V neděli 6. června jsme se byli podívat v Kněževsi na pořad 
„Dechparáda“. Místa nám zajistila starostka obce paní       
Janotová, které tímto děkujeme. Akce se účastnil i senátor pan 
Marcel Chládek. Vystoupení dechovek se nám líbilo.          
Nechybělo ani občerstvení. Počasí se také vydařilo, tak co si 
více přát. E. 

        

Kolešovický víceboj

Že nejde pokaždé věřit pranostice dokazuje i náš Kolešovický 

víceboj, neboť nejen, že nám 8.června Medardova kápě ani ne-

kápla, ale byl krásný slunečný den. Na akci přijalo pozvání 8 
Domovů pro seniory. Domov  z Nového Strašecí, Smečna,   

Rakovníka, Unhoště, Hostivic, Domov Zdice, Kladna -

Švermova a Domov   Fr. Klozze též z Kladna. Soutěžilo se v 10
-ti disciplínách. V družstvech 1.místo obsadil Domov Kladno-

Švermov, 2.místo získalo družstvo Kladna  -   Fr. Klozze a na 3. 

místě byl Domov Unhošť. V jednotlivcích získal titul           
ABSOLUTNÍ VÍTĚZ pan  Jaroslav Zelenka z Unhoště. Předá-

vání cen se zúčastnily i zastupitelky obce Kolešovice  paní Poděbradská a Brabcová. Gratulujeme všem, nejen vítě-

zům, neboť bojového ducha měli všichni soutěžící a každý se snažil ze všech sil. Nechybělo ani pohoštění. Dobu 

čekání na výsledky nám  krátil pan Zdeněk Černý se svou  skupinou. A aby se bylo na co dívat, tak předvedla paní 
Fajmanová cvičení se svou  fenkou Chunky. Po vyhlášení výsledků zazpívala skupina Barušky a berušky.Tento spor-

tovní den se opravdu vydařil, možná i díky Medardovi, že se jeho kápě nerozkapala.           E.

Dívčí sbor z Belgie

Ve středu 7. července náš Domov navštívil pěvecký sbor z Belgie Artemis Maaseik s dirigentem Quido Beckersem. 

Je to sbor 26-ti děvčat s pestrým repertoárem nejen klasických, ale i populárních hudebních děl, které přednesly 
v několika  jazycích. Sbor vystupuje po celé Evropě a jsme rádi, že zavítal i do našeho Domova. Vystoupení se veli-

ce líbilo nejen  klientům, ale i občanům naší obce, kteří si dívčí sbor přišli poslechnout. Děvčata vystoupila zcela 

zdarma a tímto bychom jim chtěli za jejich krásné vystoupení poděkovat.    E.

Z P R Á V Y  Z  D O M O V A  K O L E Š O V I C E  



  

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice                                                                                                                 

  
Mateřská škola
Červen v mateřské škole.

1. června byly děti z mateřské školy na výletě v Rakovníku. Uskutečnil se již sedmý ozdravný pobyt v solné jeskyni 

a  na oslavu svátku dětí učitelky ve spolupráci s rodiči zorganizovaly posezení  v cukrárně. Velkým potěšením bylo 

pro většinu dětí, když si mohly vybrat zmrzlinu  a samy si ji zaplatit. Oslava pokračovala v MŠ ještě další den. I když 
počasí příliš nepřálo, diskotéky i připravených soutěží s odměnami  si děti velmi užívaly. Největší zájem byl o zdolá-

vání překážkové dráhy s žebříkem a přenášení vajíčka na lžíci (až po skončení uvedené soutěže se děti dozvěděly, že 

vajíčka byla vařená). Maminky na oslavu MDD připravily pro děti občerstvení a paní Lenochová upekla pro děti 
dort, ze kterého si každé dítě přálo lentilku, kterými byl  dort  ,,Šašek“ ozdobený.

Další úspěšnou akcí byla prodejní výstavka hraček, které prodejce přivezl před svátkem dětí. V den zahájení výstav-

ky  žádné dítě neodcházelo z MŠ bez hračky. Všechny hračky byly převážně ze dřeva a upoutaly svou barevností, ale 

i cenou. Někteří rodiče využívali nabídku hraček i k opakovaným nákupům. Prodejce dal pro MŠ 10%  výtěžek a 
možnost vybrat si hračky v ceně provize.    Prodejní výstavka byla úspěšná a MŠ získala hračky v hodnotě 370,-- Kč.

Již tradicí jsou v červnu návštěvy v 1. třídě ZŠ, kde probíhají společné činnosti: hry s pohádkami, společné zpívání , 

pozorování prvňáčků při čtení … Paní učitelka Čechová má vždy připravené sladkosti pro děti z MŠ.
V závěru června uspořádaly učitelky tablo pro děti, které nastoupí od 1. září do 1. třídy ZŠ. Rozloučení s dětmi     

probíhalo letos individuálně, protože většina ukončila docházku  již začátkem června. V upomínku na MŠ děti     

obdržely knížku, Pamětní list a šerpu ,,Školák 2010“.  Do 1. třídy odcházejí z MŠ tyto děti:         
       Boršová Anděla,  Hemens Pavel,  Horvátová Taťána,  Lakatoš Patrik,  Rezanková Sabina

Dětem přejeme jen samé úspěchy a rodičům radost.                      Kolektiv MŠ

                                                                                                                                Zapsala: Herinková M.

Základní škola

Škola nanečisto pro předškoláky a jejich rodiče

Ve dnech 17. a 24. 5. naše škola pořádala pro předškoláčky a jejich rodiče odpoledne nazvané „Škola nanečisto“. 
Žáci plnili své první úkoly, které byly motivovány pohádkami. Rodiče se dozvěděli užitečné informace pro zahájení 
školní docházky jejich ratolestí.
                                                                                                                               M. Zápalová
Školy v přírodě

Školy v přírodě se uskutečnily v jednom termínu od 30.května do 4. června. Šestá a sedmá třída jela se svými třídní-
mi na čtyři dny do Machova mlýna. Devátá třída společně s osmou a pátou třídou a svými třídními pobývala 
v chatkách v Roželově. Letošním školám v přírodě vůbec nepřálo počasí.  Bylo deštivo a nevlídno. Nejvíce byli 
smutní deváťáci, chtěli si poslední společné dny se svou třídou užít.
                                                                                                                      J. Poděbradská
Dětmi oblíbené školní výlety

Rádi se pochlubíme, co všechno jsme viděli v rámci školních výletů na konci školního roku.  Například první, druhá 
a čtvrtá třída navštívila Ostrou u Nymburka. Třetí třída se jela podívat na berounské medvědy. Devátá speciální třída 
si prošla historické město Beroun a užila si jízdu vlakem. Aquapark v Kladně navštívili žáci třetí speciální třídy 
s šestou třídou.
                                                                                                                             J. Poděbradská     
Dětský den

Dětský den jsme oslavili v pondělí 7. 6. 2010 na školním hřišti. Žáci deváté třídy si připravili pro mladší spolužáky 
různé zábavné soutěže, žáci VII. a VIII. třídy se zúčastnili divadelního představení v Rakovníku.                               
Počasí bylo po delší době zase pěkné a tak bylo na hřišti velmi příjemně. Během dopoledne bylo také možné posílit 
se do dalších soutěží vlastnoručně opečeným buřtíkem.
                                                                                                                            M. Knappová
Den v terénu  

Ve čtvrtek 24. června jsme se sešli před školou, abychom se společně přesunuli do prostoru místního fotbalového 
hřiště. Odtud se smíšená družstva vydala na připravenou trasu. Každé družstvo se vydalo jiným směrem, ale žáci 
plnili stejné úkoly. Ověřili si například znalost morseovky a hlavně svou fyzickou zdatnost. Hned na začátku byl 
důležitý úkol, zjistit, kudy vyrazit. Dopoledne se vydařilo a na všechny v cíli čekala sladká odměna.

                                                                                                   J. Poděbradská



Obhajoby absolventských prací

Jednou z možností, jak škola ověří některé dovednosti, schopnosti a znalosti žáků, kteří končí základní vzdělání, jsou 
absolventské práce. Žáci IX. třídy si vždy na podzim zvolí téma, které je jim blízké. Po celý rok vyhledávají a shro-
mažďují informace, které dále zpracovávají, pracují s počítači, konzultují svojí práci s vyučujícím (konzultantem). 
Výsledkem je práce, kterou konzultant posoudí a kterou žák obhájí při své prezentaci před komisí.
Tak tomu bylo i v letošním školním roce. Již potřetí žáci naší školy předložili svojí celoroční práci a ve dnech 14. a 
15. 6. 2010 předstoupili před komisi, aby svoji práci prezentovali. Nejlépe byla hodnocena práce Jany Bicanové, 
která se zamýšlela nad životem a dílem E. M. Remarqua.    
                                                                                                                                    J. Veselá 
Důležitá informace:

Dotace

Naše škola se snaží získávat finanční prostředky z dotačních fondů. V letošním školním roce jsme se opět pokoušeli 
v některých projektech uspět.  Například s žádostí o dotaci z rozpočtu Středočeského kraje jsme se pokoušeli uspět 
s projektem  „HROU PROTI DROGÁM“. Projekt je zaměřen na volnočasové aktivity naší ZŠ se zaměřením na 
sport. Zastupitelstvo Středočeského kraje schválilo v červnu rozdělení dotací z rozpočtu Středočeského kraje v rámci 
Středočeského Fondu sportu, volného času a primární prevence. A naše žádost byla schválena. Držte nám palce, ať 
uspějeme i v dalších žádostech o dotaci na jejichž výsledky ještě čekáme. 
                                                                                                                         J. Poděbradská

Loučení s deváťáky aneb poslední vysvědčení ze základky

Rok se s rokem sešel a další žáci se loučili se školou, kde strávili krásných bezstarostných devět let.  Slavnostní 

předávání vysvědčení proběhlo jako každý rok na místním obecním úřadě ve středu 30. června. Po krátkém    

úvodu pana místostarosty J. Kováře předávaly vysvědčení a absolventské listy třídní učitelky Mgr. M.Zápalová a              

J. Poděbradská společně s ředitelkou školy PaedDr. V. Hartmannovou. Vysvědčení v této třídě byla pěkná, šest 

žákyň mělo samé jedničky, což je jistě velký úspěch, který se nestává často. Na závěr přítomní dospělí popřáli 

odcházejícím žákům hodně úspěchů v životě a v dalším studiu. Teď bude záležet jen na nich, jak si dále povedou. 

I slzičky ukáply, ale tak to v životě bývá, něco hezkého končí a něco hezčího začíná.

Školní docházku ukončilo 22 žáků. A kam byli naši dnes již bývalí žáci přijati? Na střední školy a odborná učiliš-

tě v nejbližším okolí a to na: MOA Rakovník - 4 žáci (lyceum), Gymnazium Rakovník - 1 žákyně, IŠST Rakovník -

3 žáci (elektrotechnika), ISŠ Jirkov Rakovník - 2 žáci (kuchař, číšník), SChŠ Praha  - 1 žákyně (apl. chemie), SŠS 

Kladno - 1 žák, SDŠ Praha - 1 žák, SZŠ Kladno  - 2 žáci (zdravotní asistent), SHŠ Mariánské Lázně - 1 žák, SOU 

Podbořany - 2 žáci (hotelnictví, instalatér), SOU Kladno -  2 žáci  prodavačka, sociální péče), SOU Jesenice - 2 

žáci (farmář).

                                                                               AŤ SE VŠEM DAŘÍ !                                                   JP                                                                                                           

Všem žákům a jejich rodičům přejeme krásné pohodové prázdniny a těšíme se na 1.  září .

Napilno máme i v letních měsících 
Zprávy z aktivit Sboru dobrovolných hasičů Kolešovice

Horké letní měsíce nenechávají hasiče v klidu. V červnu byli aktivní zvláště mladí hasiči.  V sobotu 12. 
června se zúčastnili už tradiční soutěže v běhu jednotlivců na 60 metrů s překážkami v Lužné. V kategorii mladší 
dívky hned tři naše závodnice „vyběhly“ místa v první desítce soutěžících - Míša Viktorová v této kategorii        
zvítězila, Markéta Holá obsadila páté místo a Martina Navrkalová místo šesté.  O týden později vyrazili s mladými 
hasiči ze Sboru dobrovolných hasičů  Senomaty na hasičské soustředění do Letin na Plzeňsku. Tady strávili týden 
hrami, soutěžením, trénováním soutěžních disciplín, krom toho se dozvěděli mnohé o práci záchranářů, prohlédli si      
hasičskou zbrojnici dobrovolných hasičů v Blovicích a navštívili vojenský útvar v Klatovech. 

V uplynulém soutěžním ročníku závodily v kategorii dorostenky jednotlivkyně Soňa Bicanová  a Míša    
Rudovská. Soňa si vítězstvím na okresní soutěži zajistila postup na krajské kolo, které se konalo v Roztokách u   
Prahy 27.6. V disciplíně běh na 100 metrů s překážkami skončila na parádním čtvrtém místě  a ve dvojboji         
obsadila  osmé místo. Celkově jí patřilo krásné šesté místo.  

Na závěr školního a zároveň  soutěžního roku se již tradičně koná takzvané „ukončení roku“. Tentokrát   
proběhlo na hrázi zámeckého rybníka. Dospělí vyzkoušeli nové plovoucí čerpadlo, naplnili cisternu vodou a při té 
příležitosti si děti vyzkoušely všechny druhy hasičských proudnic. Mladí hasiči obdrželi od starosty sboru Václava 
Svítka sladké odměny za uplynulý ročník hry Plamen, v němž letos v rámci okresu obsadili třetí místo. Akce byla 
zakončena táborákem a opékáním vuřtů.          
Na začátku prázdnin, v pátek 2.7. kolem osmé hodiny večerní, vyjížděla místní zásahová jednotka k požáru 
v Děkově, kde hořela plechová bouda a oheň zachvátil také okolní stromy. Požár založený dětmi byl během půl  
hodiny likvidován jednotkami Kolešovic a Kněževse; škody byly protentokrát nulové.

  Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová



Kulturní přehled, stalo se ….

Klání o putovní meč,

pořádá každoročně Svazek měst a obcí Rakovnicka, a ani tentokrát 

tomu nebylo jinak. A tak 5. června vyrazili z Kolešovic soutěžící na 
KLÁNÍ O PUTOVNÍ MEČ do Pavlíkova. Družstvo, které reprezen-

tovalo Kněževesko tvořili Jana Bicanová, Kristýna Kalíková, Simo-

na Hrenáková (náhradnice),  Martin Brabec, Michal Kalík, Tomáš 

Hrenák, Jaroslav Daniš a Marek Houška. Palce našim zástupcům 
drželi se starostou obce ještě Hrenákovi a pan Kalík, kteří se ochot-

ně postarali o přesun soutěžících. Před odjezdem nechyběla trocha 

napětí, protože Martin  si zranil kotník a jeho start byl ohrožen, ale 
na místo srazu dorazil i s berlemi. Vše tedy dopadlo dobře a nakonec všichni odjeli. Letos poprvé po dohodě organi-

zátorů se uvedené klání konalo jinde než na Krakovci. Od tohoto 

roku by se mělo soutěžit, vždy ve vítězné obci nebo městě. Příští rok 
tedy v Rakovníku. Rakovník totiž v letošním roce zvítězil před  2. 

Pavlíkovem a 3. Kněževeskem (družstvo naší mládeže). Pořadí 

ostatních účastníků: 4. Kroučavá,  5. Poddžbánsko, 6. Senomaty, 7. 

Jesenice a 8. Nové Strašecí. Soutěžilo se  například v hodu vajíčkem 
na dálku, v běhu přes les na čas, lovení jablka z lavoru, hlavolam a 

další netradiční disciplíny. Naše družstvo dosáhlo výborného vý-

sledku i přes hendikep v podobě zraněného soutěžícího. Věříme, že 
v příštím roce bude výsledek minimálně stejný.                          

GRATULUJEME!  Škoda, že takových akcí se zúčastňujeme stále   

méně.                                                             JP 

Den dětí

V místním kulturním domě KINO oslavily děti svůj svátek v neděli 31. května.  Květnové počasí bylo stále spíše 

aprílové a tak organizátorky vsadily na jistotu a program k oslavě svátku připravily raději v suchu. Protože 

v restauraci docházelo ke změně nájemce, musely si ženy zajistit i občerstvení, ale vše zvládly na jedničku. Děti  
odcházely spokojené s množstvím vyhraných dárků. Tentokrát zajistila kulturní program kapela „HON NA        

MEDVÍDKA“. Děti nadšeně soutěžily v hokejbalovém slalomu  mezi židlemi na čas, v rozbalování bonbónu v puse,  

v házení míčů do otvoru a v dalších soutěžích. Jejich výkony byly oceněny drobnými hezkými dárky. 

      JP

Letní hudební pořad

Hudební pořad se zpěvákem Richardem Adamem a zpěvačkou   

Ditou Hořínkovou se uskutečnil v pěkném prostředí na nádvoří   
Domova Kolešovice v soboru 26. června odpoledne za finančního 

přispění Obce Kolešovice. V první části pořadu vystoupil známý 

zpěvák, hvězda českého swingu padesátých let Richard Adam se 
svými známými písněmi: PÁNI KLUCI, VLAK JEDE KRAJINOU, 

CIKÁNKA, ZA SEBOU, nejúspěšnější TINA MARIE a další. 

V době své největší slávy a popularity nazpíval a nahrál 330 písní 

(z toho 250 pro Československý rozhlas a 80 pro Supraphon). Po   
přestávce, kterou si návštěvníci mohli vyplnit občerstvením, vystou-

pila herečka a zpěvačka Dita Hořínková. Tu známe hlavně 
z muzikálů: CATS, MISS SAIGON, EVITA, ROMEO A JULIE, CIKÁNI JDOU DO NEBE a další. Její hlas zahřál 
návštěvníky u srdíčka některými oblíbenými písněmi, ze známých, nejen uvedených muzikálů.  Nevšední kulturní 

zážitek si v krásném slunečném počasí všichni přítomní užili.  Těšíme se na další  podobné pořady.

JP

UV PARTY                                                                                                                                                         

Další z řady diskoték ve stylu disco, dance se uskutečnila od 20 hodin v pátek 16. června opět v místním kulturním 

domě. Diskotéku provázely světelné efekty a to i včetně tanečního vystoupení Tomáše Hrenáka a Luboše  Kaufmana. 

Věříme, že nás další diskotéky ještě čekají.  

JP



J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .   

K V Ě T E N

TEPLOTY V KVĚTNU [°C]
SRÁŽKY V KVĚTNU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2008 31,5 31.05.2008 - 1,5 04.05.2008 14,53 88,5 32,5 18.05.2008

2009 32,5 25.05.2009 - 1,5 04.05.2009 13,59 63,5 20,0 27.05.2009

2010 26,0 24.05.2010    3,0 08.05.2010 12,21 101,5 16,0 14.05.2010

Č E R V E N

TEPLOTY V ČERVNU [°C] SRÁŽKY V ČERVNU 

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2008 33,5 02.06.2008   4,0 14.06.2008 18,52 85,0 20,0 25.06.2008

2009 33,0 14.06.2009 1,0 05.06.2009 14,93 87,5 45,0 25.06.2009

2010 34,5 29.06.2010   5,5 05.06.2010 17,77 53,5 25,0 03.06.2010

…  a  n a  z á v ě r  o p ě t  p r o s b a  

Vážení občané Kolešovic,

obracíme se na vás s prosbou o pomoc. 2. října 2010 proběhne již podruhé v sále restaurace Kino výstava       

pohlednic z chmelových brigád, jejíž výtěžek půjde na opravu kaple Sv. Jana Nepomuckého v obci Zderaz. Na 

vernisáž máme závazně přislíbenu účast kapely Panelákoví fotři (www.panelakovifotri.wz.cz ). Chtěli bychom, 

aby letošní výstava byla ještě zajímavější než ta předloni, a tak jsme se rozhodli spojit ji s výstavou předmětů, 

které nějak se sběrem chmele souvisí. Měsíc před výstavou (4. 9.)  bychom chtěli obejít vaše domovy a požádat o 

zapůjčení čehokoliv, co připomíná minulost i současnost pěstování chmele ve vašem regionu. Nenajde se u vás 

na půdě nebo ve stodole starý věrtel, klubko vázacího drátu nebo třeba starý plakát zvoucí na sběr zeleného  

zlata? Všechny zapůjčené předměty po ukončení výstavy poctivě vrátíme.

Za občanské sdružení Zderaz (www.zderaz.cz)   
   místopředseda sdružení, Martin Patočka

O b č a n s k é  s d r u ž e n í  Z d e r a z  

Schůzka s donátory a staviteli

V sobotu 26. června jsme využili krásného počasí k výletu na naši 

kapličku. Konala se zde schůzka s ředitelem Purkyňovy nadace a s 

ing. Satranským, projektantem oprav. Se zástupci našeho sdružení 
probrali postup oprav a dostalo se nám závazného příslibu dalšího 

velkorysého financování. V letošním roce by měla být kaple zastře-

šena a hotová klenba, sdružení podá žádost na projekt na restauro-

vání sochy sv. Jana Nepomuckého, v roce 2011 je v plánu podlaha, 
možná zpevnění základů, bude-li nutné, a vnitřní omítky.

Kapličku jsme nafotili, zaktualizovali jsme údaje na ceduli před 

kaplí - umístili jsme na ni novou výroční zprávu.

Mgr. Anna Hladíková, jednatelka 



Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.   
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů. 
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S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

    

M a r i e  Š a l á t o v á   

B o ž e n a  T ů m o v á   

I n g e b o r g  Č e r n á        

L i b u š e  R ů ž i č k o v á   

F r a n t i š e k  H e j d a         

R ů ž e n a  H r u b á    

V l a d i m í r  H u r t   

B l a h o p ř e j e m e !

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok 

Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.       

29. dubna 2010 se narodil Leon Kul ina                                        

23. května 2010 se narodil  Zdeněk Špáňa 

15. června 2010 se narodila   Pavl ína Št i l lerová                                                                   
Leonovi, Pavlínce a Zdeňkovi přejeme krásný a spokojený život.                                         

    Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

Dne 28.května 2010 zemřel náš spoluobčan, pan  J i ř í  K á c l .                             
Čest jeho památce!

      Významného životního jubilea se v měsících červenec a srpen  2010 dožívají tito naši spoluobčané.      

Přejeme pevné zdraví a pohodu do dalších let.                               

KOMUNÁLNÍ VOLBY 2010

Komunální volby  se letos budou konat spolu s prvním kolem senátních voleb 15. a 16. října. Termín vyhlásil 

prezident Václav Klaus.  Volební období členů obecních zastupitelstev je čtyřleté. Poslední celostátní komunální 

volby se konaly v roce 2006. V celé republice se otevřou volební místnosti  v pátek 15. října ve 14. 00 a uzavřou se 

ve 22.00. Druhý den bude hlasování pokračovat od 8.00 do 14.00.

Kolešovka

Kolešovka zahájila letní provoz a její  parní nebo motorový vlak se bude ozývat  každý víkend po celou dobu letních 

prázdnin. Tak jsme se v prvním prázdninovém víkendu dočkali typického houkání historických vlaků, které již     

několik let patří k létu. Sedmnáct kilometrů dlouhou trať z Kolešovic do Lužné u Rakovníka a zpět  si historickým 
parním vlakem mohou návštěvníci projet v sobotu. Motorový vlak jezdí v neděli.                                                  

Místním obyvatelům připomíná časy, kdy vlakem přijížděli po trati Krupá-Kolešovice studenti na ruční česání    

chmele. Dnes je tato trať už jen muzejní železniční tratí.

Jízdní řád:                     
Parní vlak jede: v sobotu  z Kolešovic v 10,52 a 14,52 hodin ve dnech  7., 14., a 21. 8. 2010            

Motorový vlak jezdí: v neděli z Kolešovic v 11,26 a 14,26 hodin ve dnech 1., 8., 15. a 22. 8. 2010

                                                                                                                                                                    




